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نگاهی به دیروزنامه های زنجیره ای

ارز4200اصلاحطلبان
تعدادیراميلياردرکردامامردمبهرهاينبردند

سرویس سیاسی ـ
روزنامه آرمان دیروز در مطلبی نوشت: »دولت قبل براي تامين کالاهاي اساسي مورد نياز مردم و 
پيشگيري از تورم و گراني ارز را با قيمت 4200تومان تحت عنوان ارز ترجيحي در اختيار واردکنندگان 
کالاهاي مذکور قرار داد. متاسفانه به  دلایلي چند از جمله سوءاستفاده از رانت ایجاد شده و دیگر دلایل 
نه تنها کالاهاي پيش بيني شده به کفایت وارد کشور نشد بلکه ارز پرداختي بعضا براي ورود کالاهاي 
غيرضروري مصرف شــد یا در مواردي هيچ کالایي وارد کشور نشد نهایتا اگرچه برخي از سوءاستفاده 
کنندگان به محاکمه کشيده شدند و تعدادي هم به ثروت هاي ميلياردي رسيدند. اما مردم بهره اي از 

آن نبردند.«
توزیع کالابرگ برای تامین کالاي اساسي روشی عادلانه و اطمینان بخش است

در ادامه این مطلب آمده اســت: »اکنون حدود 9 ماه بعد از اســتقرار دولت جدید، دولت و 
مجلس در یک هماهنگي و اقدام مشترک ضمن حذف ارز ترجيحي براي عمل به وعده هاي داده 
شــده و کاهش فشــارهاي اقتصادي و تنگناهاي وارد شده بر مردم به خصوص دهک هاي پایين 
جامعه تصميم گرفتند با بهره گيري از تجربه دهه 60 کالاي اساســي مورد نياز مردم را با کوپن 
مدرن یعني کالابرگ به دســت 9دهک کم برخوردارتر مردم برســانند و براي اجراي سریع این 
طرح پرداخت یارانه معيشتي 300 الي 400هزار توماني براي د و ماه آغازین این طرح انجام شد. 
اگرچــه جو روانــي حاصل از توزیع کالابرگ که خاطرات دوران خرید و فروش کوپن را در یادها 
زنده مي کند با انتظارات امروز مردم هماهنگ نيست اما شاید براي رسيدن به یک سيستم عادلانه 
همگاني تامين کالاي اساسي مورد نياز مردم توزیع کالابرگ اگرچه به روز نيست ليکن مي تواند 
اطمينان بخش باشد. البته به شرط آنکه خوب برنامه ریزي شود و امکانات لازم براي سازماندهي، 

اجرا و کنترل آن فراهم شود.«
بزکمذاکرهوپادوییآشکاربرایآمریکا

روزنامه اعتماد روز گذشته در یادداشتی به قلم علی مطهری انبوهی از اطلاعات غلط پيرامون جنگ 
تحميلی، برجام، تســخير لانه جاسوسی و... را تحت عنوان »سياست دیوارخوري« جمع آوری کرده و 

مدعی شده است که باید برای رابطه با آمریکا قبل از آنکه به دیوار بخوریم کاری کرد.
در این یادداشت آمده است: »در مورد رابطه با آمریکا باید درست تصميم بگيریم. اینکه فکر کنيم 
اول باید آمریکا نابود شود تا ما زندگي عادي را آغاز کنيم، درست نيست. همچنين اینکه خيال کنيم 
با برقراري رابطه با آمریکا انقلاب به پایان مي رسد، تصور درستي نيست. چه بسا رابطه با آمریکا ما را 
در تحقق بخشيدن به برخي آرمان هایمان مثل آرمان فلسطين کمک کند. انزواي فعلي ما در جهان و 
ميان دنياي اسلام بر ضد آرمان فلسطين است. خلاصه، قبل از خوردن به دیوار، مسيرمان را به سوي 

آنچه مصلحت مردم و کشور است، تغيير بدهيم.«
گفتنی است، روحانی با حمایت همين طيف و با شعار رابطه با آمریکا و رفع تحریم ها و ایجاد درآمد 
سرشــار برای مردم رای آنها را گرفت اما 8 ســال بعد علاوه بر نابودکردن معيشت مردم، افزایش چند 
صد درصدی قيمت مســکن، دلار، خودرو، کالاهای اساسی، کاهش چند ده درصدی ارزش پول ملی 
و... کشور را با 800 تحریم جدید دیگر تحویل داد و رفت. حالا و در شرایطی که مردم با مقاومت خود 
سياست فشار حداکثری آمریکا را به شکست کشانده و ایستادگی در برابر تحریم ها در حال ثمر دادن 
است، این جریان بار دیگر به تقلا افتاده تا با ارسال پالس ضعف به طرف غربی، اعتبار دهی به تحریم ها 
و بزک دوباره مذاکره، تيغ کند شــده دشــمن را تيز و دولت ســيزدهم را هم به سياه چال مماشات و 

باج دهی به غرب هل دهد.
عدمدرکتفاوتميانجراحیاقتصادیواصلاحاتاقتصادی

روزنامه شرق دیروز در یادداشتی همچنان با رویکرد مخالفت با اقدامات دولت نوشت: »حدادعادل 
گفت: »کشــور به این جراحی اقتصادی نياز داشت. هيچ مریضی به خاطر سختی جراحی از دکتر که 
روگردان نمی شود! مریض اگر سختی این جراحی را تحمل نکند »خوب« نمی شود. بعضی وقت ها لازم 

است که بيمار جراحی شود.«
این نوشتار در ادامه آورده است: »این سخن، توجيه مکرر مسئولانی است که هرازگاهی در نقش 
پزشکی حاذق، شوکی بزرگ به معيشت خانواده ها و اقتصاد کسب وکارها و ثبات اجتماعی وارد کرده اند، 
ولی آیا مطمئن هســتيد که این آخرین جراحی اســت؟ ملتی که سال ها در حال جراحی شدن توسط 
پزشــکان داخلی و خارجی اســت، دیگر چه از وجودش خواهد ماند؟ چه اميدی دارد که به نسل خود 
بيفزاید؟ بيش از یک دهه قبل فقط به این دليل که رئيس دولت تحریم های ســازمان ملل را کاغذپاره 
خواند، زندگی و کسب وکار مردم توسط پزشکان خارجی جراحی شد. در کارزار ریاست جمهوری آمریکا 
با وجود اینکه احتمال زیادی می رفت ترامپ پيروز انتخابات باشد و از برجام فرجامی نخواهد ماند، با 
رفتار منفعل پزشکان ایرانی، مردم ایران در معرض یک جراحی پردرد قرار گرفتند که جسم و جانشان 
عميقا خراشيد و رؤیای زندگی ميليون ها ایرانی سراب شد و جوانان در عوض آرزوی تشکيل زندگی، 

نگران سيرکردن شکم خود شدند.«
جای تاســف است که روزنامه مدعی اصلاح طلبی و نویسنده یادداشت تفاوت ميان خرده اقدامات 
اصلاحی در حوزه اقتصاد را با جراحی اقتصادی نمی دانند و براساس همين ندانستن نویسنده یادداشت 

فوق مدعی شده که »آیا مطمئن هستيد که این آخرین جراحی است؟« 
در ایــن باره باید گفت که از زمان دولت ســازندگی و پــس از آن دولت اصلاحات تاکنون موضوع 
جراحی اقتصادی مطرح بوده اما هيچ کدام از این دولت ها شجاعت ورود به عرصه آن را نداشتند تا اینکه 

دولت سيزدهم با اميد به فضل پروردگار این کار بزرگ را شروع کرده است.
سعيد ليلاز، )اقتصاد دان و استاد دانشگاه( که خود از اصلاح طلبان است در این مورد در گفت وگویی 
که اخيرا با سایت ایرنا انجام داده است، اشاره کرده که در تمام این سال ها )از دولت اصلاحات تا پایان 
دولت روحانی( هيچ کدام از این دولت ها جرات جراحی اقتصادی را نداشتند. آنچه در دولت های مختلف 
تا کنون انجام شده خرده اصلاحاتی بوده که با جراحی اقتصادی بسيار متفاوت است. حال این جماعت 

که فرق ميان این دو را نمی دانند در مقام منتقد هم ظاهر می شوند!

سردار فدوی: جبهه انقلاب و مقاومت
با اقتدار در برابر استکبار ایستاده است

مشهد- خبرنگار کيهان:
 جانشین فرمانده کل سپاه پاســداران انقلاب اسلامی گفت: 
هم اینک جبهه برحق انقلاب اسلامی و جریان مقاومت در کشورهای 
مختلف جاری و ساری است و در مقابل استکبار ایستاده است که 

این از عظمت انقلاب اسلامی است.
به گزارش ایرنا، سردار علی فدوی در آیين بزرگداشت سالگرد نخستين 
شهيد مشــهدی مدافع حرم »شهيد حسن قاسمی دانا«، در ورزشگاه امام 
رضا )ع( مشهد افزود: دلدادگان انقلاب اسلامی در کشورهای مختلف اسلامی 
نظير یمن، حماسه آفریدند و این وعده خداست که حزب خدا پيروز است.
وی خاطرنشــان کرد: وقتی هدفی بزرگ دنبال شده و تلاش می شود 
که این انقلاب به دست صاحبش امام زمان)عج( برسد، همه باید همه جانبه 

پای کار باشند و از جان خود نيز بگذرند.
ســردار فدوی اضافه کرد: وقتی امام امت)ره(جلودار شــد و امت امام 
یکپارچه پای کار آمد، انقلاب اسلامی پيروز شد و دهه اول خود را با فراز و 
نشيب فراوان با افتخار طی کرد و با ثبات قدم تقدیم امام حاضر امام خامنه ای 

شد و در این سالها انقلاب به بهترین وجه به نسلهای مختلف منتقل شد.
جانشــين فرمانده کل سپاه پاسداران انقلاب اسلامی ادامه داد: شرایط 
دهه 60 و دهه 90 خيلی متفاوت است، اما جوانان در دهه 90 همانگونه به 

وظيفه خود عمل کردند که در دهه 60 عمل شده بود.
ســردار فدوی افزود: جنگيدن در داخل کشــور با دشــمن راحت تر از 
جنگيدن با دشــمن در خارج از مرزهاست، اما وقتی قرار شد این جنگ در 
خارج از مرز انجام شود، به بهترین وجه صورت گرفت و عظمت بزرگی در 

سرکوب فتنه بزرگ داعش توسط انقلاب اسلامی ایران محقق شد.
وی خاطرنشــان کرد: برای از بين رفتن این فتنه باید انقلاب اسلامی 
هزینه می داد، دلدادگان انقلاب اســلامی در این جنگ در دهه 90 از یک 
کشور نبودند و از بی شمار کشور حضور یافتند و این عظمت را خلق کردند.

جانشــين فرمانده کل سپاه پاســداران انقلاب اسلامی ادامه داد: ده ها 
حزب الله، چســبيده به مرزهای اســتکبار با قدرت زیاد تشکيل شده و این 
روال ادامه دارد، جبهه حق انقلاب اسلامی به دستور خدا و پيامبرش عمل 

می کند و سربازان مقاومت همچنان عظمت و افتخار می آفرینند.
سردار فدوی اضافه کرد: در پنج دهه گذشته اتفاقاتی در جهان افتاد و 
اغلب باطل ها به جان هم افتادند، که در این جنگها کشــته های زیادی هم 
دادند، اما در جبهه انقلاب اسلامی، 200 هزار شهيد تقدیم انقلاب شد که 
کمترین ميزان انســانهایی است که در این دهه های اخير در جنگ کشته 
شــدند، اما هر شهيدی از انقلاب اسلامی عظمتی بود که در پی آن قدرت 

و نيرو آفریده شد.
وی گفت: خبيثانی که هرگونه شرارتی عليه ملت ها انجام داده اند، اميدی 
به رهایی نداشته باشند و باید بدانند که این اول گرفتاری آنهاست، جهنم 
برای کسانی اســت که با جبهه حق انقلاب اسلامی جنگيدند، جبهه حق 

هميشه پيروز ميدان هاست.
استاندار فارس:

ارتباط مدیریت در كشور و دانشگاه ها 
باید قوی تر شود

شيراز-خبرنگار کيهان:
استاندار فارس با اشاره به اینکه ارتباط بین دانشگاه و نخبگان 
و اندیشــمندان با بدنه اجرایی کشور درحد شایسته نیست گفت: 
دانشگاهیان معتقدند که دولتی ها علمی فکر نمی کنند و از طرفی 
دولتی ها می گویند دانشگاهیان در اتاق شیشه ای نشسته اند و خبر 
از کف جامعه ندارنــد در حالی که با چند تدبیر می توان این دیوار 

بی اعتمادی را کوتاه کرد.
محمدهادی ایمانيه در دیدار با رئيس مرکز بررســی های اســتراتژیک 
ریاست جمهوری، اظهار داشت: می شود تعدادی از مدیران جامعه را از ميان 
دانشگاهيان انتخاب کنيم، وی همچنين افزود: ساز و کارهای اینکه فردی 
بتواند هم استاد دانشگاه باشد و هم کار اجرایی کند موانعی دارد که سد راه 

شده است و باید برطرف شود. 
استاندار فارس با بيان مثالی اظهار داشت: در کتاب های درسی آموزش و 
پرورش نکاتی گفته شده که بی فایده است و این نامناسب است که حضرت 
آقا تذکر دهند و بعد ما به فکر عوض کردن محتوای کتاب ها بيفتيم؛ چراکه 
وقتی مطلب زیادی تحميل کردیم، جای مطالب ضروری هم گرفته می شود. 
وی افزود: می شود هر کارخانه با یکی از مراکز علمی استان تفاهم نامه 
امضا کند، دانشجویان را به عنوان کارآموز معرفی کنند و همچنين از توان 
علمی دستگاه ها و محيط های علمی برای ارتقاء بهره وری در کارخانه استفاده 
کنند. دفتر ارتباط صنعت و دانشــگاه، گردشگری با دانشگاه، کشاورزی با 

دانشگاه و ... نيز بسيار کمک کننده است. 
استاندار فارس افزود: اخيرا هم که حضرت آقا بحث دانش بنيان را مطرح 

کرده اند، این مورد باید بيشتر نمود پيدا کند. 
وی در ادامه خواســتار استفاده از تجارب مدیران قبلی به عنوان مشاوران 
باتجربه شد. دکتر ایمانيه در پایان بر هم افزایی دانشگاه ها با هم تاکيد کرد 
و گفت: متاســفانه برخی سياست گذاری ها همچون نحوه توزیع بودجه و ... 
سبب بروز بی اعتمادی بين دانشگاه ها شده است و همين سبب می شود با 
دید رقابت منفی به یکدیگر نگاه کنند در حالی که تفاهم و استفاده متوازن 

از امکانات باید در دستور کار باشد تا راهگشا شود.
شهردار شیراز:

تمام ابعاد اخلاقی، ورزشی و هنری
در ورزش باستانی ایران اسلامی دیده شده است

شيراز-خبرنگار کيهان:
شهردار شیراز گفت: ورزش باســتانی ایران اسلامی، ورزشی 
غنی است که تمام ابعاد اخلاقی، ورزشی و هنری را در آن دیده اند.
سيد احسان اصنافی در اختتاميه چهارمين نشست سالانه هيئت رئيسه 
شورای هنرهای رزمی ثبت شده در یونسکو و رویدادهای ملی که در ورزشگاه 
شهيد دستغيب شيراز برگزار شد، با خير مقدم به ورزشکاران و مسئولانی که 
از ایران و کشورهای دارای این سبک از ترکيه، آذربایجان، قزاقستان، سنگاپور، 
کره جنوبی، اندونزی، عراق و ایران حاضر بودند، اظهار کرد: از برگزارکنندگان 
این آیين که حسن نظر خود را در این فصل از شيراز، بهشت ایران زمين نشان 
دادند، قدردانی می کنيم و آرزوی اقامت به یادماندنی برای مهمانان داریم.

اصنافی گفت: این ورزش در بقيه کشورها هم رواج پيدا کرده؛ چنانچه از 
کشورهای دیگر هم حضور بهم رساندند و این رخداد ورزشی در ماه  زیبای 

اردیبهشت شيراز رقم خورده است.
وی بيان کرد: این چنين رویدادهایی تاثير خود را هم بر ترویج فرهنگی، 
هم جوانمردی و غيرت می گذارد و با ترویج در بين ســایر کشــورها بيانگر 

فرهنگ غنی ایران اسلامی است.

درمکتب امام

ما می توانیم
عمده این است که شما دو جهت را در نظر بگيرید که من کراراً 
عرض کردم، یکی اعتماد به خدای تبارک و تعالی، که وقتی که برای او 
بخواهيد کار بکنيد به شما کمک می کند، راه را برای شما باز می کند، 
در هر رشته که هستيد راه های هدایت را به شما الهام می کند، و یکی 
اتکال به نفس، اعتماد به خودتان. شما خودتان جوان هایی هستيد که 
می توانيد همه کارها را انجام بدهيد. مخترعين ما می توانند در سطح 
بالا اختراع بکنند. مبتکرین ما می توانند در سطح بالا ابتکار کنند، به 
شــرط اینکه اعتماد به نفس خودشان داشته باشند، و معتقد بشوند 

به اینکه »می توانيم«.
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کارشناس اسرائیلی اعتراف کرد

هراس و نگرانی رژیم صهیونیستی
از صادرات پهپاد ایران به تاجیکستان

سرویس سياسی- 
یکی از شبکه های تلویزیونی رژیم 
جعلی و  اشغالگر قدس در یک برنامه 
تحلیلی و با حضور کارشناسی به مسائل 
کشــورمان  پهپادی  قدرت  پیرامون 

پرداخت.
مجری شبکه تلویزیونی »آی 24« در 
این برنامه تحليلی به موضوع ســفر رئيس 
ستاد کل نيروهای مسلح کشورمان سرلشکر 
»محمد باقری« به تاجيکســتان و افتتاح 
خط توليــد پهپاد تماما ایرانی »ابابيل« در 
 پایتخت تاجيکستان  اشاره کرده و می پرسد:

»حالا اول از همه چرا تاجيکستان؟«
یک صهيونيست به نام »آریل اوسران« 
که به عنوان کارشناس در این برنامه حضور 
یافته در پاســخ می گوید: »خب یقينا این 
یک رخداد جالبی اســت. گویا ایران در پی 
بهبود روابط خود نه تنها با تاجيکستان بلکه 
با همه آسيای ميانه اســت. در واقع ایران 
بيــش از پيش در حال تمرکز روی شــرق 
است. همان گونه که دیدیم توافق 25 ساله 
با چين امضا کرد ولی همان گونه که می دانيد 

منافعی در هند و افغانستان نيز دارد.«
او در ادامه افزوده: »کل این بخشــی از 
نگاه نوین رهبر عالی ایران، ]آیت الله العظمی 
سيد[ علی خامنه ای به شرق است. به ویژه 
در رابطه با تاجيکســتان، طی دو سه سال 
گذشته داد و ستد ميان دو کشور 10 برابر 
افزایش یافته است و قطعا روابط دو کشور 
بســيار نزدیک تر می شــود و اگر ما به این 
کارخانه جدید پهپادسازی نگاه کنيم واقعاً 
به نظر می رســد تهران در حال تلاش برای 
گســترش همکاری نظامی و دفاعی خود 
با دیگر کشورهاســت و چــه جایی بهتر از 
یک کشور فارســی زبان دیگر. بنابراین ما 
می بينيــم که ایران نه تنهــا در حال صادر 
کردن توانمندی های خویش است بلکه در 
حال صادر کردن نفوذ خود به بخش بيشتری 

از شرق است.«
مجری برنامه می پرســد: »آیا شما هم 
می گویيد که این چيزی است که اسرائيل 
و دیگر کشــورهای خاورميانه ضرورتا باید 
نســبت به آن نگران باشــند و چشم از آن 

برندارند؟«
کارشناس صهيونيست در پاسخ اظهار 
می دارد: »قطعا نباید چشم از آن برداشت. 
اگرچه این مایه نگرانی است ولی نه در این 
نقطه از زمان. همان گونه که شما هم مطرح 
کردید این کارخانــه پهپادهای ابابيل2 را 
خواهد ساخت که برد آن به 200 کيلومتر 
می رسد. این پيشرفته ترین پهپادی نيست 
که ایران در زرادخانه خود دارد مانند شاهد 
و کمان ولی چيزی که اینجا قابل توجه است 
این است که در گذشته ایران به طور معمول 

پهپادهای نيروهای نيابتی خود را در عراق، 
لبنان، یمن، سوریه فراهم می کرد ولی این 
نخســتين همکاری در سطح دولتی است. 
منظورم این اســت که نگاه کنيد ایران چه 
کسی را برای افتتاح این کارخانه فرستاده 
اســت. ایــران رئيس ســتاد کل نيروهای 
مســلح که یک مقام رسمی  نظامی است 
یعنی »محمد باقری« را فرستاده است. آنها 
فرمانده سپاه پاسداران، »حسين سلامی« را 
نفرستاده اند و این اقدامی است که به نحوی 
نشــان می دهد آنها می خواهند این کار را 
آشکارا و در ســطح رسمی  انجام دهند تا 
نشان دهند ایران یک کشور عادی است]![ 
که می تواند با دیگر کشورها در زمينه نظامی 
و بازرگانی همکاری کند و می خواهند این 
امــر را به نمایش بگذارنــد که تحریم های 
آمریکا همه دانش فنــی آنها را به ویژه در 

زمينه پهپادی نابود نکرده است.«
لازم به ذکر اســت که دو صهيونيست  
اشغالگر که به زور سرزمين مردمانی را غصب 
کرده اند و روی آن خاک  اشغال شده بنای 
رژیمی جعلی را ریخته اند که کشــتارهای 
صبرا و شــتيلا یکی از نمونه های جنایات 
ددمنشانه آنهاست در این برنامه چند بار این 
جملات را به کار می برند که »می خواهند 
وانمود کنند ایران کشوری عادی است« واقعاً 

مضحک و خنده دار است.
ســپس مجری برنامــه می گوید: »بله 
درست است. این چيزی است که آنها تلاش 
می کنند تا نشان دهند و بگویند که کشوری 
رو راست هستند و نمی خواهند خودشان را 
پشت چيزی مخفی کنند و تو گفتی که این 
مقداری به خاطر راهبرد نگاه به شرق است. 
آیا شما موافقيد که این با پيشروی راهبرد 

جهانی ایران سازگار است؟«
کارشناس برنامه در پاسخ اظهار می دارد: 
»خب من فکر می کنم آنها تلاش می کنند تا 
همه تخم مرغ هایشان را در یک سبد نگذارند. 
آنها می کوشند تا سياست های خود را متنوع 
کنند چرا که آنها تجربيات ناخوشایندی با 
غرب داشتند همچون تحریم ها و مطمئنا 
آنهــا بهترین را در غرب ندیده اند پس آنها 
می کوشند تا سياست خود را متنوع کنند 

بازارهای تازه تری را برای فعاليت بيابند. این 
همچنين می تواند بخشــی از راهبرد ایران 
برای گســترش نفوذ خود در آسيای ميانه 
که ناحيه ای کليدی در کنار افغانستان سنی 
و چين اســت، باشد. پس می خواهند جای 
پای خــود را در آنجا تقویت کنند و تلاش 
می کنند وارد بازی شــوند ولی در کل این 
اقدامی آشکار و در سطح رسمی  است که 
از سوی سپاه پاسداران انجام نگرفته است 
و لذا برای نشــان دادن این است که ایران 
کشوری عادی است و می تواند وارد روابط 

بازرگانی و معمولی شود.«
مجری در این بخش از برنامه می گوید: 
»درست است. جالب اینجاست که وقتی نگاه 
می کنيم که کجای منطقه ایران نفوذ دارد یا 
ممکن است افول کند... تو پيشتر گزارشی 
در این باره تدوین کردی که درباره اظهارات 
پادشــاه اردن بود که می گفت: ایران دارد 
جای پای خود را در سوریه گسترش می دهد 
درست جایی که اسرائيل نگران است. خب 

همين جا تمومش می کنيم.«
نقشمهم»پهپادها«درراهبردنظامیایران

همچنين موضوع افتتاح کارخانه ساخت 
پهپاد ایرانی »ابابيل« در تاجيکستان مورد 
توجه یک سایت تحليلی آمریکایی نيز قرار 

گرفته است.
یک وبگاه تحليلی آمریکایی به تازگی در 
تحليلی پيرامون تاســيس کارخانه ساخت 
پهپاد ایران در تاجيکستان کشور همسایه 
ایران نوشــت، ایران در پــی تقویت روابط 
با تاجيکســتان کشور فارسی زبان همسایه 
خود است و پهپادها نقش بزرگی در راهبرد 

نظامی ایران دارند.
وبگاه »المانيتــور« در تحليلی به قلم 
»آدام لوسنت« نوشت، ایران در تاجيکستان 
از کارخانــه توليــد پهپــاد رونمایی کرد. 
کارخانه ای در شــهر »دوشــنبه« پایتخت 
تاجيکســتان هواپيماهای بدون سرنشين 

»ابابيل-2« توليد خواهد کرد.
باقری« رئيس ستاد  سرلشکر »محمد 
کل نيرو های مسلح جمهوری اسلامی ایران 
در مراسم افتتاحيه این کارخانه گفت: »ما 
در موقعيتی هســتيم که جدا از تامين نياز 

داخلی، می توانيم تجهيــزات نظامی را به 
کشورهای متحد و دوست صادر کنيم تا به 
افزایش امنيت و صلح پایدار کمک کنيم.«

نویســنده در بخش دیگــر این تحليل 
نوشت، پهپادهای ابابيل ایران برای اهداف 
جنگی ســاخته شــده اند. بنابــر گزارش 
»اندیشــکده صلح« ایالات متحده، برخی 
از هواپيماهای بدون سرنشــين ایران مورد 
استفاده توسط گروه های هوادار این کشور 

قرار دارند.
در بخش دیگر این مطلب با  اشــاره به 
اهميت ساخت این کارخانه در تاجيکستان 
آمده است، ایران در سال های اخير به دنبال 
بهبود روابط با تاجيکستان بوده، همان طور 
که با سایر کشورهای آسيای مرکزی نيز در 
پی تقویت روابط بوده اســت. در ماه فوریه، 
مقام های هر دو کشــور متعهد شــدند که 
تجــارت دوجانبه را بــه 500 ميليون دلار 
در سال افزایش دهند. تجارت بين  ایران و 
تاجيکستان در سال 2021 به 121 ميليون 
دلار رسيد که نسبت به 55 ميليون دلار در 
ســال 2020 بيش از 100 درصد افزایش 

داشته است.
در انتهای این گزارش نویسنده با تمرکز 
بر ترس رژیم موقت صهيونيســتی از توان 
پهپادی ایران نوشت، فناوری هواپيماهای 
بدون سرنشين ایران برای عمليات نظامی 
این کشــور در خاورميانه بسيار مهم است. 
مقامات اسرائيلی نگرانند که ایران پهپادهایی 
را در اختيار حزب الله لبنان قرار دهد، زیرا 
یک پهپاد حزب الله چندی قبل حریم هوایی 

اسرائيل را نقض کرد.
یک اندیشکده آمریکایی نيز اخيرا در 
مطلبی به توســعه روابــط نظامی ایران و 
چين و سفر مقامات نظامی چين به تهران 
پرداخت و نوشت، با توجه به رشد ساخت 
پهپادهــای بومی، ایران نيــازی به خرید 
پهپاد از چين ندارد، اما  دو کشور می توانند 
برای ارتقا پهپادهای خود به تبادل دانش 

بپردازند.
اندیشکده »ميدل ایست« نوشت، ایران 
قادر است پهپادهای خود را در داخل توليد 
کنــد و پهپادهای چينــی در حال حاضر 
توسط دشــمنان تهران استفاده  منحصراً 
می شود. گزارش ها حاکی از حمایت چين 
از توليــد بومی وســائل نقليه هوایی بدون 
سرنشين )پهپاد( در کشورهای خليج فارس 
است، از جمله اخيراً سرمایه گذاری مشترک 
برای توليــد پهپادهای نظامی بين چين و 
عربستان ســعودی صورت گرفته است. از 
ســویی دیگر، با توجه به پهپادهای ارزان 
قيمت و باکيفيت چيــن و انتقال بالقوه و 
دانش امکان همکاری دوجانبه در این زمينه 

بين ایران و چين وجود دارد.

سخنگوی کمیسیون عمران مجلس 
گفت: جزئیات طرح کنترل و ساماندهی 
ایراداتی  املاک مســکونی  اجاره بهای 
داشت که مورد بررسی قرار خواهد گرفت 
و این طرح پس از رفع این ایرادات، برای 
بررســی نهایی به صحن علنی مجلس 

شورای اسلامی ارسال خواهد شد.
جلسه علنی دیروز مجلس شورای اسلامی 
آغاز شــد و ادامه بررسی و رسيدگی به طرح 
دوفوریتی شفافيت قوای سه گانه و دستگاه های 
اجرایی و ســایر نهادها در دســتور کار قرار 

گرفت.
عبدالجلال ایری در گفت وگو با خبرنگار 
مهر، در تشریح جلسه دیروز کميسيون عمران 
مجلس شورای اسلامی، گفت: در این جلسه، 
کليات طرح دوفوریتی کنترل و ســاماندهی 
اجاره بهای املاک مسکونی با حضور مسئولان 
ذیربط و کارشناسان مرکز پژوهش های مجلس 

مورد بحث و بررسی قرار گرفت.
وی بيــان کرد: موافقان و مخالفان نقطه 
نظرات خود را درباره طرح مذکور مطرح کردند 
و در نهایت کليات طرح کنترل و ساماندهی 
اجاره بهای املاک مسکونی به تصویب رسيد.

ســخنگوی کميســيون عمران مجلس 
شورای اســلامی تصریح کرد: جزئيات طرح 
کنتــرل و ســاماندهی اجاره بهــای املاک 
مســکونی ایراداتی داشــت که مورد بررسی 
قرار خواهد گرفت و این طرح پس از رفع این 
ایرادات، برای بررســی نهایی به صحن علنی 

مجلس شورای اسلامی ارسال خواهد شد.
دیگر اینکه 260 نفر از نمایندگان مجلس 
شــورای اســلامی در بيانيــه ای خطاب به 
رئيس جمهور از عملکــرد معاونت پارلمانی 

ریاست جمهوری تقدیر کردند.
معافيتبرخینهادهاازشفافيت

نمایندگان در جلسه علنی دیروز مجلس 
شورای اسلامی، ردیف 4 و 5 ماده 1 طرح دو 
فوریتی شفافيت قوای سه گانه و دستگاه های 
اجرایی و سایر نهادها را تصویب کردند که به 

شرح زیر است:
ردیف 1-4- کليه شوراها و شوراهای عالی 
که به موجب قانون مصوب مجلس شــورای 
اســلامی یا شــورای انقلاب تشکيل شده اند 
و همچنين شــوراهای عالی وابســته به قوه 
مجریه، شوراهای اسلامی شهر و روستا، بخش، 

شهرستان، استان و شورای عالی استان ها
تبصره- شورای امنيت کشور، شورا های 

تأمين اســتان ها و شهرستان ها از حکم این 
بند مستثنی هستند.

ردیف 5-1- کليه مؤسســات خصوصی 
عهــده دار خدمات عمومی ازجمله شــامل 
مراکز و کانون های وکلای دادگستری، کانون 
کارشناســان رسمی دادگســتری، سازمان 
نظام پزشــکی جمهــوری اســلامی ایران، 
سازمان های نظام مهندسی، اتاق های بازرگانی، 
صنایع، معادن و کشــاورزی ایران، اصناف و 
تعاون، مؤسسات اعتباری و شرکت های بيمه 
غيردولتی و همچنين سازمان های مردم نهاد 

و خيریه ها.
تبصره- نيروهای مسلح، وزارت اطلاعات 
و ســازمان انرژی اتمی از حکــم این قانون 

مستثنی هستند.
مشکلنهادههایدامیبایدحلشود

ســلمان اســحاقی در جلســه علنــی 
دیروز مجلس شــورای اســلامی طی تذکر 
شــفاهی،گفت: اخيــراً معــاون وزیر جهاد 
کشاورزی به خرید گوشت از کشورهای دیگر 
اشــاره کرده که این موضوع برخلاف اقتصاد 

مقاومتی است.
وی خطاب به قاليبــاف، گفت: تقاضای 
بنده از رئيس مجلس شــورای اســلامی آن 
است که به این موضوع ورود و دولت را مکلف 
کرده که ابتدا نســبت به خرید دام از عشایر 
و روستایيان خودمان اقدام کند و اگر در این 
زمينه کمبودی داشتيم، دولت واردات را در 
دســتور کار خود قرار دهد. برخی از عشایر و 
روستایيان ما به دليل کمبود نهاده های دامی 
با مشــکل مواجه هستند و لازم است هر چه 

سریع تر مشکلات آنان مرتفع شود.
همچنيــن عليرضــا ســليمی نماینده 
مردم محلات در مجلس شــورای اســلامی 
صبــح دیروز در نشســت علنی مجلس طی 
تذکــری شــفاهی گفــت: امــروز برخی از 
دامداران درخصوص فروش گوشت دام هایشان 
با مشکلاتی مواجه هستند. درخواست می شود 
از وزیر جهاد کشاورزی بخواهيم که نسبت به 
خریداری و نگهداری گوشت در سردخانه ها 
اقدام کند. در شــرایط فعلی وامی از طریق 
کارت دام به دامداران داده می شود اما مبلغی 
که به دســت آنها می رسد نمی تواند افزایش 
قيمــت خوراک دام را جبــران کند بنابراین 
وزارت جهاد کشــاورزی بایــد مبلغ این وام 
را افزایش دهد تا دامــداران بتوانند افزایش 

هزینه ها را جبران کنند.

وی متذکر شد: شاید قيمت شير و گوشت 
افزایش یافته باشــد اما هنوز دامداران توان 

خرید نهاده و سایر نيازهای خود را ندارند.
محمدباقر قاليباف رئيس مجلس شورای 
اســلامی در ادامــه این اظهارات در پاســخ 
به تذکر ســليمی گفت: از رئيس کميسيون 
کشــاورزی مجلس می خواهم موضوع خرید 
و واردات گوشت را بررسی کرده و نتيجه آن 

را اعلام کند.
هر۶ماهیکبار

گزارشعملکرداجرایشفافيت
نمایندگان در جلسه علنی دیروز مجلس 
شــورای اسلامی، با 191 رأی موافق، 6 رأی 
مخالــف و 6 رأی ممتنــع از مجموع 241 
نماینده حاضر در جلســه با ماده 4 طرح دو 
فوریتی شفافيت قوای سه گانه و دستگاه های 

اجرایی و سایر نهادها موافقت کردند.
طبق این مصوبه، مشــمولين این قانون 
موظفند هر 6 ماه یــک بار گزارش عملکرد 
اجرای این قانون را به کميسيون امور داخلی 
کشور و شــوراهای مجلس شورای اسلامی 

ارسال کنند.
عدماجرایشفافيتجرماست

نمایندگان مجلس شورای اسلامی صبح 
دیروز در جلسه علنی، در جریان ادامه بررسی 
قانون شفافيت قوای سه گانه، ماده 5 این قانون 
را بــا 18۷ رأی موافق، 5 رأی مخالف و 11 
رأی ممتنع از مجموع 249 نماینده حاضر در 

جلسه، تصویب کردند.
ماده )5( این قانون به شرح مورد تصویب 
شــد: مســئوليت اجرای این قانون به عهده 
بالاترین مقام دســتگاه می باشد و عدم اجرا 
یا اجرای ناقص این قانون یا انتشار اطلاعات 
مغایر این قانون، جرم محسوب شده و مرتکب 
به مجازات درجه 6 قانون مجازات اســلامی، 
مصوب 1392 با اصلاحات و الحاقات بعدی 

محکوم می شود
مــردم  محمدحســن آصفری نماینده 
اراک در مجلس شــورای اســلامی در ارائه 
پيشــنهادی که بر اســاس آن مســئوليت 
اجــرای قانون مذکور بــه عهــده بالاترین 
مقام دســتگاه قــرار می گيرد، گفــت: اگر 
قانون صورت  این  تخلفی درخصوص اجرای 
گيرد باید با مسئول دستگاه برخورد شود، در 
صورتی که این قانــون دقيق و متقن آورده 
نشود، دستگاه ها و سازمان های مربوطه از زیر 

بار مسئوليت فرار می کنند.

نماینده مــردم اراک با تأکيد بر ضرورت 
مشخص شــدن مسئول دقيق اجرای قانون، 
عنوان کرد: اگر مسئوليت این قانون مشخص 
نشود، مقام مسئول هر دستگاه می گوید من 
قانون را ابلاغ کرده ام و سایرین اجرا نکرده اند. 
برای جلوگيری از تبعات بعدی و ناگزیر شدن 
به اصلاحات جدید، باید قانون را دقيق نوشت 

تا شفافيت به درستی عملياتی شود.
نظامبيمارومخرببانکی
عاملبسياریازمشکلات

علی اکبر عليزاده نماینده مردم دامغان 
در مجلس شــورای اســلامی در نشست 
علنی مجلس طی تذکر شــفاهی، ضمن 
تبریک سوم خرداد و سالروز فتح خرمشهر 
گفت: خدای سوم خرداد، خدای اقتصاد هم 
هست و حتماً ملت ما را یاری خواهد کرد. 
از ملت صبــور ایران که همکاری کاملی با 
دولت در اصلاح نظام اقتصادی فاســد به 
ارث رسيده از دولت قبل را داشته اند تشکر 
می کنم. همچنين از دولت که با شجاعت 
یارانه ها را به سمت عادلانه تر شدن هدایت 

کرد، تشکر می کنم.
عليزاده خطاب به رئيس جمهور، گفت: 
جراحی بزرگ اقتصــاد ایران اصلاح نظام 
بانکی اســت؛ دولت قبــل بزرگترین رانت 
اقتصــادی را بــه بانک هــا داد و بانک ها 
هســتند که تمام ســرمایه و ثروت ایران 
را همچون زالو می مکند. مال  ســازی های 
گسترده، دخالت های ســوداگرانه در بازار 
مسکن و ملک، احتکار مسکن، سوداگری 
در بخش ارزی، تضعيف ارزش پول ملی و 
افزایــش بيش از هزار درصدی نقدینگی و 
تنها  صاحبانشان  منافع  پول پاشــی برای 
گوشه ای از اقدامات ویرانگرانه بانک ها بوده 
که توسط دولت گذشته مورد حمایت قرار 

گرفته است.
وی تصریح کرد: در دوران انقلاب مردم 
به مسکرات، ســينماها و بانک ها به عنوان 
ریشــه تمام فســادهای رژیم شاهنشاهی 
حمله می کردند. مسکرات جمع شد، سينما 
تا حدی تغيير کرد اما بانک ها هيچ تغييری 
نکردند. ریشــه تمام مشکلات کشور نظام 
بيمــار و مخرب بانکی اســت و اگر با این 
ام الفساد برخورد نکنيد تمام زحمات شما 
بــه هدر خواهد رفت. اصلاح نظام بانکی با 
نصيحت حل نشده و مجلس انقلابی در این 

مورد کاملًا همراه شما است.

در جلسه دیروز کمیسیون عمران صورت گرفت

 تصویب كلیات طرح كنترل و ساماندهی اجاره بهای املاک مسکونی

شهرکرد- خبرنگارکيهان:
ناظر ملی مرکز جهاد آبرسانی وزارت نیرو 
درخصوص پروژه هــاي محرومیت زدایي در 
قالب آبرساني به روستاهاي کشور با اشاره به 
آغاز عملیات آبرساني در روستاهاي محروم 
پیشرفت  برآوردها  کرد: طبق  اظهار  کشور، 
فیزیکي این پروژه ها پنج درصد و پیشرفت 

فیزیکي آنها مطلوب ارزیابي مي شود.
مهدي خان احمد دردیدار با استاندار و فرمانده 
سپاه قمر بنی هاشم)ع( استان چهارمحال و بختياری 
تاکيد کرد: آبرساني به روستاها در کشور با همکاري 
قرارگاه امام حسن مجتبي)ع( یکي از بزرگ ترین 
پروژه هاي عمراني در کشور محسوب مي شود، در 
این طرح در فاز اول بالغ بر ۷138 روستا با اعتباري 
بالــغ بر 19 هزار ميليارد تومــان و در فاز دوم نيز 
6هزار روســتا از آب شرب سالم و پایدار برخوردار 

خواهند شد.
وي یادآور شــد: در فاز اول با همکاري قرارگاه 
امام حسن مجتبي)ع( آبرساني به 44 روستا طي 
یک بازه زماني 30 ماهه انجام مي شــود، در تلاش 
هستيم ظرف سه سال آینده مشکل قطعي آب در 

روستاهاي چهارمحال و بختياري رفع شود.
اســتاندار چهارمحال و بختيــاري نيز با بيان 
اینکه ایجــاد عدالت اجتماعــي از وظایف ذاتي 
تمامي مسئولان است، گفت: باید گام هاي اساسي 

در راســتاي محروميت زدایــي برداریم. حيدری 
اســتاندار چهارمحال و بختياري با اشاره به اینکه 
این استان با محروميت تاریخي دست و پنجه نرم 
مي کند، بيان کرد: براي تسریع در روند آبرساني 
به روستاهاي محروم، جلساتي براي حل مشکلات 
به ریاست معاون عمراني استاندار به صورت هفتگي 

برگزار شود.
وی با بيــان اینکه 1400 گــروه جهادي در 
چهارمحــال و بختياري وجود دارد، خاطرنشــان 
کرد: اجراي طرح آبرساني به روستاهاي شهرستان 
خانميرزا مي تواند به عنوان الگویي موفق در کشور 
ارائه شود، در اقدامات جهادي باید علاوه بر کميت، 

کيفيت نيز مورد توجه قرار بگيرد.
فرمانده سپاه حضرت قمربني هاشم)ع( استان 
هم با تاکيد بر اینکه سپاه پاسداران انقلاب اسلامي 
با انجام اقدامات محروميت زدایي، مکمل اقدامات 
دولت ها است، اظهار کرد: سپاه براي حل مشکلات 
اساسي کشور در قالب گروه هاي جهادي براي کمک 
به دولت سيزدهم ورود پيدا کرده است تا بخشي از 

مشکلات مردم حل شود.
اکبری با اشاره به اینکه ۷۷ هزار روستا در کشور 
نيازمند شبکه آبرساني است، عنوان کرد:مقرر شد با 
همکاري قرارگاه امام حسن مجتبي به ۷۷ روستا 
در چهارمحال و بختياري آبرساني شود، در فاز اول 

آبرساني به 44 روستا در دستور کار قرار گرفت.

ناظر ملي مرکز جهاد آبرساني وزارت نیرو:
13هزار و138روستا دركشور 

از آب شرب سالم و پایدار بهره مند می شوند

ساری- خبرنگار کيهان:
 با افتتاح ســد هــراز علاوه بــر افزایش
1۴ درصدی مهار آب های سطحی، 9۷هزار هکتار 
از اراضی شالیزاری استان نیز سیراب خواهند شد.
حيدر داودیان معاون طرح و توســعه شرکت 
آب منطقه ای مازنــدران گفت: مدت زمان برنامه 
پيش بينی شــده برای اجرای این طرح پنج سال 
بود که به دليل محدودیت منابع مالی به این مهم 
دست نيافتيم ولی در پی سفر اخير ریاست محترم 
جمهور به اســتان مازنــدران 120 ميليارد تومان 
اعتبار به این طرح اختصاص داده شــد و در نتيجه 

کار ســرعت بيشــتری گرفت و اميدواریم در سال 
1403 شــاهد بهره برداری از بزرگترین سد هسته 

رسی شمال کشور باشيم.
 داودیان افــزود: باتوجه به حجــم ترافيک در 
محدوده سد، جاده جایگزین نيز به طول 11 کيلومتر 

درحال ساخت است.
 سد هراز 650 ميليون متر مکعب ظرفيت دارد 
که با ســاخت آن علاوه بر افزایش 14 درصدی مهار 
آب های سطحی و تامين آب 9۷ هزار هکتار اراضی 
کشاورزی، آب شــرب 9 شهر و 440 روستا، سالانه 

1۷0 گيگا وات برق نيز توليد خواهد شد.

سد هراز 97 هزار هکتار شالیزار را مشروب می كند


